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Uvo|ewe plavog dizela na nivou
BiH, uvoz genetski modifikovane
hrane i uskla|ivawe zakonodavstva
iz oblasti poqopivrede samo su

neke od tema o kojima su
raspravqali ministar spoqne
trgovine i ekonomskih odnosa u
Savjetu ministara BiH Mirko
[arovi}, entitetski ministri
poqoprivrede i direktori agencija
nadle`nih za hranu, biqe i veteri-
narstvo. Da bi BiH do kraja ispuni-
la obaveze neophodne za izvoz mlije-
ka i mlije~nih proizvoda i da bi
mogla da izvozi i druge proizvode
`ivotiwskog porijekla neophodno
je izmijeniti ili donijeti nove
zakone o poqoprivredi, hrani i vet-
erinarstvu. Time }e se, dogovoreno
je na ministarskom sastanku, u
narednim danima baviti stru~na
radna grupa.  Za izvoz proizvoda
`ivotiweskog porijekla, ali i za
uskla|ivawe sa propozicijama
Svjetske trgovinske organizacije, u

BiH je neophodno uvesti sistem
obiqe`avawa `ivotiwa i objekata. 

-Nama je neophodno da imamo
obiqe`ene sve `ivotiwe koje su u
sistemu i da imamo bazu podataka,
jer }e od toga zavisiti na~in real-
izacije novog modela podsticaja,,,
istakao je Stevo Mirjani} ministar
poqoprivrede RS. 

Mirjani} dodaje da }e taj novi
model po~eti da se primjewuje od
idu}e godine.

- Prelazimo na sistem podsticaja
po grlu i po hektaru, rekao je
Mirjani} i napomenuo da }e biti
obiqe`eni i svi objekti u kojima se
proizvode i prera|uju namirnice
`ivotiwskog porijekla, od klaoni-
ca i hladwa~a, svih pogona mesne
industrije, pa do mqekara i farmi.    

DOGOVOR MINISTARA POQOPRIVREDE

Podr{ka plasteni~koj proizvodwi
UNDP, ILDP, BIJEQINA, UGQEVIK I LOPARE

Sporazum o realizaciji projekta
,,Uspostava me|uop{tinske saradwe
u sektoru poqoprivrede na podru~ju
Grada Bijeqina i Op{tina Lopare
i Ugqevik" potpisali su 12. maja,
gradona~elnik Bijeqine Mi}o
Mi}i}, na~elnik op{tine Lopare
Rado Savi}, i na~elnik op{tine
Ugqevik, Vasilije Peri}. Saradwa
tri susjedne lokalne zajednice
provodi}e se u okviru Projekta
integrisanog lokalnog razvoja

(ILDP), koji je rezultat zajedni~ke
inicijative Vlade [vajcarske i
UNDP-a u BiH. Ciq ovog projekta
je da se doprinese ukupnom razvoju
poqoprivrede ove regije i da se
podr`i sektor plasteni~ke
proizvodwe kao djelatnost koja u
kratkom roku mo`e da ponudi nova
radna mjesta u seoskim podru~jima.
Realizacijom projekta bi}e
podignuta 24 nova plastenika na
povr{ini od 9.600 m2. Ukupna vri-

jednost ovog projekta je 150.052,50
KM, od ~ega Grad Bijeqina i
op{tine Lopare i Ugqevik zajed-
ni~ki finansiraju iznos 75.348,00
KM, a projekat ILDP 74.704,50 KM.
Projekat integrisanog lokalnog
razvoja (ILDP) je zajedni~ka inici-
jativa {vajcarske agencije za razvoj
i saradwu i UNDP-a u Bosni i
Hercegovini koja se realizuje u
saradwi sa Ministarstvom za quds-
ka prava i izbjeglice BiH,
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U slu`bi semberskih 
poqoprivrednika

NOVA KVANTA[KA PIJACA U BIJEQINI

Ministarstvom uprave i lokalne
samouprave Republike Srpske,
Ministarstvom pravde Federacije
Bosne i Hercegovine i oba entitets-

ka saveza op{tina/op}ina i gradova.
Osnovni ciq projekta je podr`ati
daqwu konsolidaciju sistema
lokalnog strate{kog planirawa u
BiH, putem unapre|ewa vertikalne
integracije istog u strate{ke i
finansijske sisteme planiranja
vi{ih nivoa vlasti, te putem
pru`awa podr{ke kriti~noj masi
lokalnih zajednica u primjeni harmo-
nizovanog pristupa strate{kom

planirawu i efektivnom upravqawu
lokalnim razvojnim procesima, u
partnerstvu sa zajednicama. 

Projekat }e osigurati tehni~ku

podr{ku procesu vertikalne harmo-
nizacije strate{kog planirawa na
lokalnom nivou sa politikama i
finansijskim ciklusom vi{ih nivoa
vlasti (u Federaciji Bosne i
Hercegovine kantonalni nivo, a u
Repub-lici Srpskoj entitetski
nivo), u ciqu doprinosa koherentni-
jem procesu planirawa u BiH i
vidqivijim razvojnim rezultatima u
lokalnim zajednicama.

Standardizovana metodologija za
planirawe lokalnog razvoja u BiH
navodi da su
me|uop{tinske/me|uop}inske ini-
cijative sastavni dio lokalnih
razvojnih strategija. Uprkos tome
{to dijele sli~ne probleme i imaju
zajedni~ke interese, JLS u BiH i
daqe, u ve}ini slu~ajeva, ostvaruju
tek sporadi~nu saradwu i to na ad -
hok osnovi. 

Saradwa se, uglavnom, ograni~ava
na kratkoro~ne inicijative, pri
~emu izostaju
me|uop{tinski/me|uop}inski pro-
jekti koji uspostavquju zajedni~ke
strukture za poboq{ano pru`awe
usluga gra|anima. Realizacijom pro-
jekata me|uop{tinske/me|uop}inske
saradwe, JLS }e u saradwi sa razvojn-
im agencijama, lokalnim akcionim
grupama, privrednicima i sl., dobiti
priliku da pokrenu i realizuju zajed-
ni~ke inicijative koje su od
strate{ke va`nosti za ekonomski
razvoj {ireg podru~ja, te su kao takve
prepoznate u okviru wihovih strate-
gija razvoja.

Na prostoru u blizini zaobi-
laznice prema Br~kom otvorena je

nova Kvanta{ka pijaca na kojoj na
jesen treba da budu postavqene hlad-
wa~e velikog kapaciteta namijewene
skladi{tewu otkupqenih proizvoda.
Nova Kvanta{ka pijaca nalazi se
nedaleko od Agrotr`nog centra, na
jednoj od osamnaest parcela
gra|evinskog zemqi{ta i zauzima}e
povr{inu 100 dunuma. Bijeqinski
privrednik Jovan ]ur~i}, na ~iju
inicijativu je otvorena ova pijaca,
ka`e da je otvarawe novog objekta
prva faza, jer }e sadr`aji, u kojima
}e najzastupqeniji biti otkup, pako-
vawe i izvoz robe, biti pro{iri-
vani.

-Na{ plan je da ovdje instaliramo
oko 60 malih hladwa~a sa 60 malih

magacina i isto toliko
nadstre{nica", rekao je ]ur~i},
nakon {to je sa gradona~elnikom
Bijeqine Mi}om Mi}i}em sve~ano
otvorio pijacu.

- Kvanta{ka pijaca }e biti u
slu`bi semberskih poqoprivrednih
proizvo|a~a, otvaraju}i im
mogu}nost da lak{e i jednostavnije
do|u do kupca. Grad je, u skladu sa svo-
jim mogu}nostima, podr`ao ovu pre-
duzetni~ku incijativu, a uvjeren sam
da }e pijaca doprinijeti br`em plas-
manu robe na{ih proizvo|a~a, ~ime
}e poboq{ati wihovu konkuentnost,
istakao je gradona~elnik Mi}o
Mi}i}.
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: Pored gradona~elnika Bijeqine
Mi}e Mi}i}a, direktora pred-
stavni{tva Republike Srpske u
Srbiji Mla|ena Cicovi}a, potpred-
sjednika Privredne komore
Republike Srpske Mihajla Vidi}a,
na~elnika Odjeqewa za privredu i
poqoprivredu Mileta Pej~i}a,
predsjednika Udru`ewa poqo-
privrednika Semberije Mi}e
@ivi}a, sastanku su prisustvovali
predstavnici menaxmenta
Veletr`nice Beograd.

Tokom razgovora o unapre|ewu
odnosa i uklawawu barijera u
privrednoj saradwi, dogovoreno je
otvarawe firme na Veletr`nici
Beograd, ~iji bi osniva~ bio Grad
Bijeqina i preko koje bi se vr{io
plasman robe iz Republike Srpske.

U vladama Republike Srbije i

Republike Srpske postoji zain-
teresovanost da se otklone proble-
mi na granici, kako bi se vr{io
lak{i promet robe i kako bi se
poqoprivredni proizvodi iz
Republike Srpske uskoro mogli
na}i na Veletr`nici Beograd.

-Vrlo je bitno da se udru`imo i da
radimo na unapre|ewu odnosa, jer
samo tako mo`emo da zadovoqimo
potrebe i tre}ih tr`i{ta.
Veletr`nica Beograd je najve}a
institucija za promet poqoprivred-
no-prehrambenih proizvoda u
Srbiji i ima najboqu lokaciju u
regionu, odli~nu povezanost auto-
putem sa najva`nijim distributivn-
im centrima, a nalazi se i pored
me|unarodnog aerodroma ,,Nikola
Tesla", istakao je gradona~elnik
Bijeqine Mi}o Mi}i}.

-Srbija je veoma zna~ajan partner
u robnoj razmeni za Republiku
Srpsku i ovo je velika {ansa da se
poqoprivredni proizvodi uskoro
preko Veletr`nice Beograd na|u i
u ostalim zemqama regiona.
Spremni smo da pomognmo koliko je
mogu}e Republici Srpskoj da se
dogovor o saradwi uskoro i realizu-
je, izjavila je direktorka
Veletr`nice Beograd Nata{a
Putnik.

Veletr`nica Beograd prostire se
na povr{ini od 18,5 hektara,

godi{wi promet robe je 120.000
tona. Raspola`e sa 870 mesta za
kamionsku prodaju, a skladi{ni i
poslovni prostor zauzima povr{inu
od 3.000 m2.

Semberski poqoprivredni
proizvodi na 
Veletr`nici u Beogradu


